
 

Side 1  
 

  
 
 

Referat Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk  
 
 
Dato og tidspunkt: 20. april 2022, kl. 9:00 – 11:30 
Lokale: Lysningen, stuen 
Til stede: Alexandra Holsting (AH), Lars Handesten (LH), Elisabeth Muth Andersen (EMA), 

Thrine Victoria Jarnot Meline (TVJM), Adna Dzafic (AD), Fenja Mareike Dziedek  
 deltog online (FMD), Thomas Wegener Friis (TWF) ankom under pkt. 7a, Anne  
 Traun Gruelund (ATG), Karen Fog Rasmussen (KFR), Laura Krøis Møller (LKM), 
 Christoffer Kiilerich Jakobsen (CKJ) 
Afbud fra: Uwe Kjær Nissen, Fie Erikka Hansen, Heidi Bruusgaard Madsen, Emil Bisp 
 Petersen, Jeanet Dal Hartvigsen 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen, Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen, Martin Rheinheimer 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1 Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 20. april 2022 
2 Referat 
 Lukket: Godkendelse af referat 16. marts 2022 
3 Meddelelser 
 3a  Studienævnsformand 
 3b  Studieleder Tysk 
 3c  Studieleder Spansk 
 3d  De studerende 
 3e  Sekretariatet 
4 Sager til behandling: Eksamen 
 Ingen sager til behandling 
5 Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Studieordninger 
 Ingen sager til behandling 
7 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 7a  Studiestart (Årshjul) 
 7b  Valgfag og fællesudbud til efterår 2022 
 7c  Eksamensplaner F22 
 7d  Evalueringsskema Tysk 
 7e   Censorformandens årsberetning for 2021 for Tysk Censorkorps 
 7f  Censorformandens årsberetning 2021 for Spansk 
8 Andre sager til behandling 
 8a  Opfølgning på Høring - Revideret fagbeskrivelse for Karriereforberedende for
    løb 
 8b  Rammebevilling 2022 
 8c  Ansøgning om midler til filmaften - tysk 
 8d  Ansøgning om midler til transport ifm "Samfund og historie 2" 
 8e  Ansøgning om midler til studietur ifm ”Det aktuelle Tyskland” 
9 Eventuelt 
 Eventuelt 
10 Merit- og dispensationsansøgninger 
 Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 
   

  
Ad pkt. 1 - Dagsorden 
Det blev besluttet også at behandle følgende punkter, der ikke var på oprindelig 
dagsorden:  

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 13. maj 2022 
 
Sagsnr.: 22/93 
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8c Ansøgning om midler til filmaften på Tysk  
8c Ansøgning om til transport ifm. "Samfund og historie 2"  
Herefter blev dagsorden for 20. april 2022 godkendt.  
 
Ad pkt. 2 - Referat 
Referat fra 16. marts 2022 ikke færdigt. 
 
Ad pkt. 3 – Meddelelser 

a) Formanden:  
- Orienterede om at nogle af studienævnets kommentarer til Høring om 

Tilvalg i Skrivekunst nu er implementeret og andre ikke. Studieleder har 
taget fakultets svar til efterretning.  

- Informerede om at Tysk og Dansk har delt den fra fakultetet tildelte pulje 
på 4 koordinerende studiestartstutorer med 3 til Dansk og 1 til Tysk. Der-
udover skal der findes et antal sociale tutorer på begge uddannelser.  

b) Studieleder for Tysk:  
- Informerede om bevillingen til Tysk, som - udover de egentlige tyskstu-

dier - også skal dække tillægskompetenceudvikling af tysk på andre ud-
dannelser. Dog er over halvdelen af bevillingen afsat til tillægskompeten-
ceudvikling. Dekanen har nævnt, at såfremt midlerne bruges fornuftigt, 
kan der blive tale om en mere permanent ordning.  

- Orienterede om program for arrangementer på tysk i foråret 2022 – til-
melding skal ske til Klaus Geyer. Alle er velkomne, særligt studerende.  

c) Studieleder for Spansk havde meldt afbud.  
d) De studerende: 

- Oplyste, at 9 danskstuderende drager til Århus til Symposiet ”Sprog og 
interaktion i digitale medier” den 27. april.  

- Orienterede kort om Karrieredag på Dansk den 6. maj.  
e) Sekretariatet: 

- Informerede om, at det desværre på Dansk ikke er lykkedes at lægge 
skema, så det opfylder alle ønsker om undervisning over 3 dage og un-
dervisningsslut inden kl. 16. Flere faktorer gør sig gældende: Karrierepro-
filfag og valgfag, der skal samlæses med andre uddannelser og desuden  
er der et meget stort pres på lokaler. Som skemaet ligger lige nu, vil det 
nok ikke være muligt for deltidsstuderende på Dansk at deltage i under-
visningen, der er placeret mellem 9 og 12.  

- Oplyste, at der ikke er taget endelig stilling til om Optag 22 bliver med 1 
eller 2 hold.  
 

Ad pkt. 4 - Eksamen 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 5 - Undervisning 
Ingen sager til behandling  
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Ad pkt. 6 – Studieordninger  
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 7 – Kvalitetspolitik 

a) Studiestart: Opslag er offentliggjort og ansøgningsfristen nærmer sig. LKM 
finder det problematisk, at de sociale tutorer ikke kan søge endnu og at det 
er vigtigt at finde nogle, der kan ”prikkes”.  

b) Valgfag og fællesudbud til efterår 2022: Studienævnsformanden ønsker en 
diskussion i studienævnet af hvilke principper, der skal lægges til grund for 
udvælgelsen af de fag, der skal forhåndsgodkendes. Hvor alment eller hvor 
specifikt skal fagene være, for at de kan udbydes som valgfag. Studienæv-
nets drøftelse mundede ud i en enighed om, at indholdet i forhåndsgod-
kendte valgfag skal relatere sig til den pågældende uddannelse, så det er vig-
tigt, at forhåndsgodkendte valgfag ligger nogenlunde indenfor det faglige i 
uddannelsen. Studerende kan altid søge studienævnet om forhåndsgodken-
delse af fag, der ikke er forhåndsgodkendt som valgfag. Dansk har en tradi-
tion for at forhåndsgodkende valgfag fra IVK’s obligatoriske fagudbud.  

c) Eksamensplaner F22: I forhold til Skrivekunst blev det bemærket, at der kun 
er sat 1 dag af til eksamination af 20 studerende. Desværre var eksamens-
planer for de øvrige uddannelser ikke færdige, men præsenteres på næste 
møde.  

d) Evalueringsskema Tysk: Studienævnet godkendte, at der skal være fritekst-
felter for hvert enkelt spørgsmål i evalueringsskemaet på Tysk. Det burde 
kunne nå at blive implementeret i undervisningsevalueringer for F22. 

e) Censorformandens årsberetning for 2021 for Tysk Censorkorps: LH bemær-
kede censorformandens bemærkning om tematisk undervisning, hertil kunne 
AH oplyse, at lige præcis den bemærkning har været diskuteret i aftagepane-
let. AH mener, at det ikke er en reel tendens for vores studerende. Aftagerpa-
nelet synes ikke, det som sådan var et problem, men at det kunne blive et 
problem, hvis det bliver en decideret tendens. En stor del af de studerende 
skal jo ud og undervise. AF pointerede, at der på SDU er mange fag med skif-
tende indhold på både BA og KA, og nok derfor, er problemet mindre hos os. 
AH tænker, at man skal se på den samlede portefølje over, hvad de stude-
rende på SDU skriver speciale om, før det kan afgøres, om det reelt er et pro-
blem. Herefter tog Studienævnet censorformandens beretning til efterret-
ning.  

f) Censorformandens årsberetning 2021 for Spansk: Studienævnet tog censor-
formandens beretning til efterretning uden bemærkninger.  
 

Ad. Pkt. 8 – Ander sager til behandling 
a) Opfølgning på Høring - Revideret fagbeskrivelse for Karriereforberedende 

forløb: Studienævnet havde ingen bemærkninger til dette punkt.  
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b) Rammebevilling 2022: Fakultetet har besluttet, at give studienævnene en 
rammebevilling, der dækker annuum, bevillinger til Studiementorer, bevillin-
ger til Koordinerende tutorer ifm studiestart samt bevillinger til Studiegrup-
pefacilitatorer. Studienævn/Studieledere har tidligere skulle søge forskellige 
puljer for at få koordinerende tutorer samt studiegruppefacilitatorer ansat. 
Det bliver nu op til de enkelte studienævn at beslutte, hvordan midlerne 
mellem de enkelte områder/grupper skal fordeles. Det vil stadig være fakul-
tetet, der står for alt praktisk ifm opslag og ansættelse. Dette er gældende 
fra 1. januar 2022. Dog er det allerede besluttet, hvor mange Studiegruppe-
facilitatorer og Koordinerende tutorer, de respektive uddannelser har fået i 
2022. Der vil være en opdateret opgørelse i juni eller august – alt efter hvor-
når vi får tal fra fakultetet.  

c) Ansøgning om midler til filmaften – tysk: Studienævnet imødekom ansøgnin-
gen. Der blev bevilget 600 kr.  

d) Ansøgning om midler til transport ifm. "Samfund og historie 2: Studienævnet 
imødekom ansøgning med 750 kr. 

e) Underviser i ”Det aktuelle Tyskland” har tidligere fremsendt ansøgning om 
midler til studietur til Dresden i F22. Studienævnet godkendte at bevilge 375 
kr. pr. studerende, der ikke har fået støtte via egne studienævn, i alt 12 stu-
derende. [Det er efterfølgende afklaret med fakultetet, at midlerne kan ta-
ges fra UFM-studiegenstartsmidlerne] 
 

Ad pkt. 9 – Eventuelt 
Eventuelle indstillinger til årets undervisningspris skal ikke via studienævnet. Alle 
kan indstille.  
 
Ad pkt. 10 – Merit- og dispensationssager 
Der blev behandlet i alt 10 sager, heraf var 1 formandsbehandlet. Se fortroligt refe-
rat.   
 
 
 
 
Næste møde afholdes den 18. maj 2022, kl. 12:00 – 14:30 i Lysningen, stuen 
 
 
 
Lars Handesten 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


